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در مورد سبک زندگی تان برای ما بگویید. 
چطور به ایرانگردی علاقه مند شدید؟

برنامـــه ایرانگـــرد و ایرانگردی ابتـــدا از کوهنوردی 
من شـــروع شـــد. ابتدا مـــا در کوه های شـــمیران و 
بـــالای تهـــران کوهنوردی می کردیم پـــس از آن به 
باشگاه کوهنوردی  رفتیم، چند سالی کوهنوردی 
کـــردم. در کنـــار آن بـــه ایران علاقه مند بـــودم و به 
همین منظور در رشته مدیریت جهانگردی شروع 
به تحصیل کردم و در این مســـیر با مرحوم ایرانلو 
همـــکاری کـــردم. با مرحـــوم ایرانلو شـــروع به کار 
کـــردم و در همان زمان هم دوره های فیلمســـازی 
را در انجمن سینماگران جوان گذراندم و در نهایت 
بـــه این فکـــر کردم کـــه مجموعه مســـتندی راجع 

بـــه زیبایی های ایـــران تولید کنم و اســـمش را هم 
ایرانگـــردی بگذارم.

 
چطور شد که خواستید برنامه تولید کنید؟

در ســـفرهایم مشـــاهده  می کـــردم کـــه ایـــن همه 
زیبایی هست ولی ما در تلویزیون برنامه ای راجع 
بـــه این زیبایی هـــا نداریم. با خـــودم فکر کردم که 
یک مجموعه مســـتندی را تولیـــد کنم که تلفیقی 
از طبیعت، مردم، تاریخ و فرهنگ را در خود جای 
دهد. طرح را به ســـازمان صداوســـیما بردیم ولی 
جایی حمایت نکردند این طور شد که در سال 90 
آپارتمانم را فروختم و زدم به کار و چهار قسمت از 
ایرانگرد یک را به ســـختی تولید کردم و در نهایت 

طرح را به شـــبکه چهار بردم و آقای رمضان نژاد از 
مجموعـــه خوششـــان آمد و از من خواســـتند یک 
مجموعه 13 قســـمتی تولید کنـــم و به این صورت 
اولیـــن کارم را با شـــبکه چهار شـــروع کـــردم و بعد 
آقای مهندس ضرغامی دســـتور دادند که به جای 

شـــبکه چهار در شـــبکه یک پخش شود.
 

این مکان های بکر را شما چطور شناسایی 
می کنید؟

حقیقتاً به ســـختی این مکان هـــا را پیدا می کنیم. 
در اســـتان های مختلف افـــراد گوناگونی همچون 
کارمندان اداره میراث فرهنگی، ســـازمان محیط 
زیســـت و منابـــع طبیعی، کوهنـــوردان و طبیعت 

زمانی که ما کار 
کردیم، مردم 

می گفتند کردستان 
و سیستان و 
بلوچستان و 

هرمزگان ناامن 
است، گفتم که 

این طوری نیست. 
من مستندات ارائه 

می کنم که خیلی 
هم امن است و این 

اتفاق افتاد. اگر 
این کار را دولت ها 

انجام می دادند، ما 
می گفتیم دم شما 

گرم کار درست 
انجام دادید ولی 

نکردند هر چه هم 
می گفتیم که این 

راهش نیست، 
راهش تبلیغات 

درست است کسی 
به حرف ما گوش 

نمی کرد

در عصـــر مـــا هر کســـی که علاقه  به ایرانگردی داشـــته باشـــد و دلش بخواهـــد مدتی را در 
مکانـــی بکـــر بـــه طبیعت گـــردی بپردازد بعید اســـت که نام جـــواد قارایـــی را به عنوان یک 

عاشـــق ایران و محیط زیســـت آن نشـــنیده باشد. 
برنامـــه »ایرانگرد« که قریب 10 ســـال اســـت از آنتن رســـانه ملی میهمـــان خانه مخاطبین 
اســـت، به جـــد توانســـته گوشـــه به گوشـــه ایـــران عزیـــز را به مردم نشـــان دهد و بـــه گفته 
متخصصان نقش بســـیاری در گســـترش صنعت گردشـــگری در ایران داشته است. نظر 
بـــه همیـــن اهمیـــت با جـــواد قارایی ســـازنده مجموعـــه مســـتند »ایرانگرد« بـــه گفت و گو 
نشســـته و تـــلاش کرده ایـــم تـــا جزئیـــات زندگـــی، فعالیـــت و روحیـــات او را برابـــر دیدگان 

مخاطبیـــن بـــه تصویر بکشـــیم کـــه در ادامه ایـــن گفت و گـــو را می خوانید.

قارایی در گفت و گو با »ایران جمعه«؛

هیچ چیز برای من مهمتر از منافع ملی ایران نیست

گردشگریبهترینوپولسازترینصنعتدنیااست
سید پویا هاشمی حفظ آباد
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